



ÉCOLES D'ÉTÉ

DU CARRÉ INTERNATIONAL

Cet été, venez apprendre le français ou perfectionner votre maîtrise de la langue au cœur de la Normandie avec les Écoles d'été du Carré international !

Profitez d'un programme immersif alliant cours de langue française, parcours culturels et découverte du patrimoine normand. Chaque semaine, alternez apprentissage linguistique et excursions emblématiques : Mont Saint-Michel, plages du Débarquement, Honfleur, Etretat et bien d'autres encore.

SUMMER SCHOOLS

BY CARRÉ INTERNATIONAL

This summer, come and learn French or improve your language skills in the heart of Normandy with the Summer Schools by Carré international!

Enjoy an immersive program combining French language courses, cultural activities, and the discovery of Norman heritage. Each week, we organize joint excursions to Mont Saint-Michel, the D-Day beaches, Honfleur, Étretat, and much more.



UNIVERSITÉ
CAEN
NORMANDIE



WWW.UNICAEN.FR



SESSION 1: INTENSIVE LANGUAGE TRAINING - 15 - 26 JUNE 2026

The objective is to build skills in comprehension, production and interaction in writing and speaking. This is achieved by applying the acquisition of discourse mechanisms, grammatical structures, and lexical elements to the studied language acts.

Please note: Participants have the possibility to enroll for the first week only.

SESSION 2: FRENCH LANGUAGE AND CULTURE - 29 JUNE - 10 JULY 2026

> Mornings: **PRACTICE OF THE LANGUAGE** (24 hrs)

French language training focuses on spoken and written communication, with a program designed to strengthen your grammatical structures, enrich your vocabulary, and provide practice in spoken French using an audio-digital laboratory.

> Afternoons: **CULTURE AND HERITAGE** (21 hrs)

Embark on a journey to discover French cultural heritage. Placement in the various levels will be decided by the teachers. The module offers a set of courses combining French language training with preparation for cultural visits and educational outings led by FLE (French as a Foreign Language) teachers. These activities allow learners to use and develop their language skills in real-life, engaging contexts.

Please note: Complete beginners are not permitted in this session.

ADDITIONAL ACTIVITIES

Each session, participants are offered a rich program of cultural and recreational activities, including full-day excursions : **Mont Saint-Michel, Etretat/Honfleur, D-Day landing sites...**

HOUSING

For both sessions, two housing options are available: on-campus student residence (*single room*) or homestay (*half-board included*).

Information and rates on <https://welcome.unicaen.fr/apply-and-study/study-french/summer-school-at-international-square/>

INFORMATION & REGISTRATION

Sessions 1 and 2 can be combined to build a 4-week program.

Find the detailed programs and contents of the sessions, rates and registration procedures on <https://welcome.unicaen.fr/apply-and-study/study-french/summer-school-at-international-square/>

Additional information and group reservation upon request by email at intl.fle.cie@unicaen.fr

Online registration **until April 15th, 2026** on our web portal.

SESSION 1 : INTENSIF DE LANGUE - 15 - 26 JUIN 2026

L'objectif est de construire des compétences en compréhension, production et interaction à l'écrit et à l'oral, en intégrant un travail sur les mécanismes prosodiques, les structures grammaticales, les éléments lexicaux correspondant aux actes de langage étudiés.

Il est possible de participer uniquement à la première semaine de formation.

SESSION 2 : LANGUE ET CULTURE FRANÇAISE - 29 JUIN - 10 JUILLET 2026

> Matin : **PRATIQUE DE LA LANGUE** (24h)

Formation à la langue française consacrée à la communication orale et écrite, avec un programme de renforcement des structures grammaticales, d'enrichissement du vocabulaire et de pratique orale en laboratoire audio-numérique.

> Après-midi : **CULTURE ET PATRIMOINE** (21h)

Embarquez pour un voyage à la découverte du patrimoine culturel français. Le placement dans les différents niveaux sera décidé par les professeurs de la session. Le module propose un ensemble de cours qui conjuguent perfectionnement en langue française et préparation aux visites culturelles et sorties pédagogiques encadrées par les enseignants de FLE. Ces activités permettent aux apprenants de mobiliser leurs compétences linguistiques dans des contextes concrets et engageants.

Les débutants complets ne sont pas acceptés.

ACTIVITÉS ANNEXES

Chaque session, les participants se voient proposer un large programme d'activités de loisir et découverte dont des excursions à la journée : **Mont Saint-Michel, Etretat et Honfleur, sites du Débarquement...**

HÉBERGEMENT

Pour chaque session, des options d'hébergement en chambre universitaire individuelle ou en famille d'accueil en demi-pension sont disponibles.

Détails sur <https://www.unicaen.fr/international/bienvenue/etudier-le-francais/ecoles-dete-du-carre-international-edeci/>

INFORMATIONS ET INSCRIPTIONS

Les sessions 1 et 2 sont combinables pour former un programme de 4 semaines.

Programmes détaillés, tarifs et modalités d'inscription disponibles sur <https://www.unicaen.fr/international/bienvenue/etudier-le-francais/ecoles-dete-du-carre-international-edeci/>

Informations complémentaires et devis de groupe à demander par mail : intl.fle.cie@unicaen.fr

Inscriptions en ligne **jusqu'au 15 avril 2026** sur notre portail web.